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Plats   Torparummet i Tranemo 

Tid   10:30 – 11:20  

 

Närvarande Beslutande 

Driton Bilalli (S), ordf. 

Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 

Lennart Haglund (C), 2e vice ordf.  

   

Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 

  Carita Brovall, kommundirektör 

  Kristina Ström, sektionschef 

  Manda Schillerås, verksamhetschef 

  Robin Uhlman, samhällsplanerare 

  Katrin Lysvret, planarkitekt 

 

Paragrafer  § 97-§ 102 

Utses att justera  Niklas Gardewik (M) 

Protokollet signeras digitalt 

Underskrifter 

Sekreterare Protokollet signeras digitalt 

Sanna Pihlajamäki Blomgren 

Ordförande Protokollet signeras digitalt 

Driton Bilalli (S) 

Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 

  Niklas Gardewik (M) 

  
Ad

do
 S

ig
n 

ID
-n

um
m

er
: 4

e2
10

41
e-

f9
4a

-4
95

9-
ac

1d
-b

99
a3

a6
52

0a
a



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Allmänna utskottet 

2024-10-10 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 2 

 

 

  

ANSLAG/BEVIS 

Organ   Allmänna utskottet 

Sammanträdesdatum 2024-10-10 

Anslaget under tiden 2024-10-14—2024-11-05 

Förvaringsplats   Diariet 

för protokoll 

Protokollet är justerat, vilket tillkännagivits genom anslag 

 

Underskrift   Protokollet signeras digitalt 

  Sanna Pihlajamäki Blomgren 
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§ 97 Granskning Intern kontroll lönehanteringen och 

löneutbetalningsprocessen KS/2024:165 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Godkänner förvaltningens yttrande om åtgärder för att hantera processer kring 

lönehantering och löneutbetalning.  

• Avstämning/uppföljning av åtgärder sker kontinuerligt av HR-funktionen och 

beräknas vara klart juni 2025. 

Sammanfattning av ärendet 

PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Svenljunga kommun och Tranemo 

kommun genomfört en granskning. Granskningens syfte är att bedöma om kontrollen 

avseende lönehantering är tillräcklig.  

Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att kontrollen inte är helt 

tillräcklig avseende lönehanteringen. 

Utförd granskning visar på ett antal rekommendationer, som bland annat visar att roller och 

ansvar behöver ses över och tydliggöras, dokumentation över lönehanteringsprocessen 

innehållande flödesschema, rutiner, kontroller behöver upprättas, arbetssätt behöver ses 

över. 

Ärendet 

PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Svenljunga kommun och Tranemo 

kommun genomför en granskning. Granskningens syfte är att bedöma om kontrollen 

avseende lönehantering är tillräcklig.  

Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att den kontrollen inte är helt 

tillräcklig avseende lönehanteringen. 

Utförd granskning visar på följande rekommendationer: 

• En översyn av roller och ansvar bör ske för samtliga inblandade parter i 

lönehanteringen och dess tillhörande delar och att det upprättas en fullständig 

dokumentation över roller och ansvar. Samtidigt bör det tydliggöras kring kontroller 

och avstämning för att säkerställa en korrekt och rättvisande redovisning avseende 

lönerelaterade kostnader och en god ontroll. Utvärdering i enlighet med 

samverkansavtalet bör även ske.  

• Samverkansavtal Personal och delegationsordning bör aktualiseras. 

• Det upprättas en fullständig dokumentation över lönehanteringsprocessen, med 

flödesschema, rutiner, vilka manuella kontroller som ska utföras och vilka kontroller 

som lönesystemet och robot utför samt systemdokumentation. Samtidigt bör 
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nuvarande kontroller ses över och kompletteras med kontroller inom områden där 

det idag saknas. Upprättade rutinbeskrivningar bör även ses över med jämna 

intervaller så de hålls aktuella samt tillse att det finns utförliga arbetsbeskrivningar 

kopplat till samtliga kontroller som ska genomföras.  

• Ett systematiskt arbetssätt bör införas för att dokumentera utförda kontroller 

avseende lönehanteringen. Det bör framgå när och hur kontrollen genomförts, 1 

eventuella avvikelser och åtgärder, samt ansvarig person i syfte att öka spårbarheten 

gällande utförd kontroll.  

• Utveckla, formalisera och systematisera kontrollarbetet inom löneprocessen där 

kontrollaktiviteter baseras på en fullständig riskbedömning som omfattar 

lönehanteringens alla delar. Tillse att det finns en tydlig tillhörande roll- och 

ansvarsfördelning samt att kontrollaktiviteter följs upp och utvärderas i syfte att 

säkerställa att de är effektiva.  

• Utvärdera om funktionaliteten att kunna bevilja samtliga poster via mobil/app på en 

gång bör inaktiveras i syfte att minimera risken för att chefen inte bedömer varje post 

enskilt.  

• Regelbundna och dokumenterade genomgångar bör genomföras avseende fasta data 

och befintliga behörigheter i lönesystemet. Detta bör innefatta genomgångar av 

loggar för att se till att inte felaktig registrering skett.  

• Beslut bör fattas avseende vilka personer/befattningar som ska ha rätt att 

attestera/bemyndiga verkställan av lön. Det bör även övervägas att tillse att det 

fastställs en samlad dokumentation över attesträtter för lönehantering.  

• Spara ner erhållna bankkvittenser på ett systematiskt sätt. Det är även av vikt att 

nettolönesumman överensstämmer mellan lönesystem och bankkvittens, samt 

motsvarande mellan lönesystem och huvudbok. Kontrollerna bör därför säkerställas 

och göras spårbara. 

Barnkonventionen  

För att integrera ett barnrättsperspektiv i lönehantering och löneutbetalning bör arbetsgivare 

säkerställa att löneutbetalning är rättvis och ta hänsyn till föräldrars behov av 

föräldraledighet och flexibel arbetstid, utan att detta negativt påverkar löneutvecklingen. En 

lönehantering som främjar familjeliv och ekonomisk trygghet stärker barnens rättigheter och 

välbefinnande. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan 
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Jämställdhetsperspektiv 

För att säkerställa jämställdhet i lönehantering och löneutbetalning bör arbetsgivare tillämpa 

transparenta och objektiva rutiner. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2024-09-12 

Missiv, Granskning av lönehantering och löneutbetalningsprocessen  

Revisionsrapport - Kontroll lönehantering och löneutbetalningsprocessen 

Svar på granskning 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

De förtroendevalda revisorerna 

HR-funktionen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Svar på granskning 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 98 Upphävande del av detaljplan Rosenlund Norra, Fastighet 

Limmared 1:6 KS/2024:187 

Allmänna utskottets beslut 

• Sänder upphävande av del av rubricerad plan på samråd från 18 oktober till och med 

1 december 2024. 

• Godkänner att med rubricerad plan görs avsteg från gällande Översiktsplan i fråga 

om markanvändning. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Plan – och bygglagen 2010:900 5 kap 11§ 

Ärendet 

Detaljplanen har två huvudsakliga syften: 

(1) Att möjliggöra utbyggnad av elkraftnät med ny luftledning och ställverk i Limmared. 

 

(2) Säkerställa att utbyggnad av bostäder enligt gällande detaljplan kan ske säkert med 

hänsyn till den nya kraftledningen, samt ekonomiskt hållbart. 

Tjänstepersoner i Tranemo kommun i samband med planenheten i Gislaveds kommun tagit 

fram ett samrådsförslag på upphävande av del av detaljplan Rosenlund Norra i Tranemo 

kommun.  

Området är idag planlagt för villabebyggelse med fristående villor och är i Översiktsplanen 

utpekat för fortsatt utbyggnad enligt gällande plan. Då den norra delen av planen upphävs 

enligt förslag kommer detta inte längre vara möjligt i samma utsträckning. Planen har tagits i 

Kommunstyrelsen som en prioriterad detaljplan.  

Kraftledningen planeras på initiativ från Ardagh Glass i Limmared som planerar att i 

framtiden driva delar av sin verksamhet med elkraft. Att öka Limmareds kapacitet för elkraft 

anses främja flera intressen i Limmared och Tranemo kommun. 

Barnkonventionen  

Frågeställningar som berör barn och barns bästa ska vara närvarande under 

planeringsarbetet då de är förutsättningar för god stads- och samhällsutbyggnad. 

Ekonomisk påverkan 

Framtagandet av detaljplanen har beställts av extern aktör som bekostar planarbetet genom 

ett planavtal och en markanvisning. 
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Jämställdhetsperspektiv 

Har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2024-09-25 

Planbeskrivning Upphävande av Rosenlund Norra 

Föredragning och debatt 

Planarkitekt Katrin Lysvret föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Planenheten Gislaveds Kommun  

Slutinstans 

Allmänna utskottet 

Status 

Pågående  
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§ 99 Samrådsremiss - Förslag på bostadsförsörjningsplan, Svenljunga 

kommun KS/2024:368 

Allmänna utskottets beslut 

• Godkänner remissvar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Svenljunga kommun har skickat samrådsförslag av sin Bostadsförsörjningsplan på remiss till 

oss som grannkommun. Alla kommuner behöver ha riktlinjer för bostadsförsörjning som ska 

antas av kommunfullmäktige under varje mandatperiod. 

Svenljunga har gjort ett gediget arbete som kartlägger hur kommunen ser ut i dagsläget vad 

gäller demografi, bostadsbestånd och behov. De har även tagit fram tydliga mål och åtgärder 

för att nå dessa mål. 

Förvaltningen föreslår att svara på remissen enligt remissvar. 

Barnkonventionen  

Svarande på remissen har ingen påverkan ur ett barnrättsligt perspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Svarande på remissen har ingen påverkan ur ett ekonomiskt perspektiv. 

Jämställdhetsperspektiv 

Svarande på remissen har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2024-09-20 

Förslag – Bostadsförsörjningsplan Svenljunga kommun 

Remissvar Svenljunga kommun bostadsförsörjningsplan 

Föredragning och debatt 

Samhällsplanerare Robin Uhlman föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Svenljunga kommun (kansliet@svenljunga.se och märks med ärendenummer KSF-2024-208-

011) 
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Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Remissvar Svenljunga kommun bostadsförsörjningsplan 

Slutinstans 

Allmänna utskottet 

Status  

Avslutat 
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§ 100 Svar - Tranemoförslag om att klassa ett område som tyst område 

(32/30) KS/2024:263 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Tranemoförslaget avslås. 

• Frågan hanteras i samband med nästa tillfälle av planeringsstrategi. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Bilaga Omvärldsbevakning går djupare in på bakgrund, omvärldsbevakning, forskning och 

diskussion gällande tysta områden. 

Sammanfattning av ärendet 

Förslagsställaren föreslår att kommunen ska peka ut området norr om Dalstorp som ett tyst 

område. Då det inte finns tydliga definitioner om vad ett tyst område innebär och det 

används på flera olika sätt, föreslår förvaltningen att en mer omfattande utredning krävs. En 

mer omfattande utredning ger också förvaltningen möjlighet att undersöka hela kommunen, 

istället för bara ett område. 

Tysta områden är positiva för folkhälsan och turismen. Men vad som definierar ett tyst 

område är inte direkt kopplat till ljudnivån, utan snarare upplevelsen av området.  

Ärendet 

Lina Malmberg har 2024-04-15 lämnat ett Tranemoförslag om att peka ut området norr om 

Dalstorp, från sjön hela vägen upp till kommungränsen, som tyst område. Detta ska då 

koppla samman med Ulricehamns utpekade tysta område och ska inkludera Ommaberget.  

Förslagsställaren anser att detta gynnar turist- och friluftsverksamheten. Ger kommunen 

möjlighet att marknadsföra ett unikt koncept och gynnar kommunens vision om att bli 

14 000 invånare. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2024-08-29 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Utöver detta har förvaltningen varit i kontakt med 

förslagsställaren tidigare gällande att peka ut området som tyst område. Inga ytterligare 

punkter lyftes, men förslagsställaren trycker tydligt på värdet som utpekandet har för 

platsen som besöksmål. 

Bakgrund: 

Tysta områden är ett koncept som används för att peka ut, och ofta skydda, områden som är 

påverkade i begränsad omfattning av samhällsbuller. Dessa områden kan användas i syfte 

att marknadsföra besöksmål, gynna friluftslivet eller för att gynna folkhälsan. 
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Länsstyrelsen kartlade 2001 tysta områden i länet. Detta baserades på buller från väg-, tåg- 

och flygtrafikbuller. Sedan dess har ett bredare perspektiv blivit vanligt där ett tyst område 

även ska besitta andra värden, exempelvis i form av natur, kultur eller rekreation. 

Ett tyst område kan inte heller bara beräknas utifrån en decibel-nivå. Naturligt 

förekommande ljud (som rinnande vatten) kan besitta höga ljudnivåer samtidigt som de 

ändå bidrar till känslan av lugn och ro. 

Omvärldsbevakning: 

Det finns inga vedertagna kriterier för vad ett tyst område innebär, inte heller är det en 

juridisk term. Kartläggning av tysta områden har gjorts i olika utsträckning, med olika 

kriterier, och av olika anledningar. Därmed finns det inget tydligt förfarande för vad ett tyst 

område är. Inte heller finns det något förutbestämt skydd av en plats som pekats ut som tyst 

område. 

Att klassa ett område som tyst område är inte något som enbart kommunen kan göra. Tysta 

områden kan privatpersoner, föreningar och näringsliv också göra. Det finns flera 

organisationer och appar som samlar tysta områden, där vem som helst kan lägga upp och 

marknadsföra platser.  

Konsekvenser: 

Konsekvenserna av tysta områden beror till stor del på deras syfte och innebörden av ett 

utpekande. 

Att samhällsbuller från trafik och industri, skapar stress och påverkar hälsan negativt är väl 

etablerat. Varpå tysta områden kan skapa en tillflykt från detta och därmed gynna 

folkhälsan. 

Besökare från större städer söker i allt större utsträckning tysta miljöer att turista i. Ett 

utpekande av tysta områden skulle förtydliga vilken miljö det är som finns i Tranemo 

kommun och därför locka fler besökare. En stämpel av kommunen att ett område är tyst 

skulle eventuellt kunna väga tyngre än vad en enskild näringsidkares reklam kan göra. 

Beroende på vilka ställningstaganden kommunen skulle ta vid ett utpekande, skulle det 

kunna begränsa utveckling av störande karaktär i området. Exempelvis kan ett utpekande 

innebära att vindkraftsutveckling vore olämpligt. 

Fortsatt arbete: 

Förvaltningen föreslår att gå vidare med en mer omfattande utredning om vad tysta 

områden skulle innebära för Tranemo kommun och vilka kriterier skulle användas. Denna 

utredning skulle då se till hela kommunen och inte ett specifikt område. 

Barnkonventionen  

Tysta områden är bra för folkhälsan. Särskilt viktigt för barn är tysta områden i kombination 

med grönområden. Det finns stora hälsovinster för barn av att vistas i grönområden, som 

kartlagts i Folkhälsomyndighetens rapport ”Grönskans kvaliteter och barns hälsa”.  

Jämställdhetsperspektivet 

Vem som kommer att använda de tysta områdena beror på vilka kriterier som används vid 

utpekande. Då barnfamiljer kan förväntas använda de i stor utsträckning kan tysta områden 
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gynna kvinnor mer än män, då de i större utsträckning tar ut betalda föräldradagar och kan 

tänkas nyttja dessa områden. 

Om tysta områden pekas ut utanför tätorterna kommer dessa i begränsad utsträckning att 

vara på kommunens mark. Det innebär att utpekandet kommer ske på privat mark, som i 

större utsträckning ägs av män än kvinnor. Vilken begränsning detta innebär på utpekad 

mark behöver undersökas i en mer omfattande utredning. 

Vilka områden som pekas ut kan påverka grupper i samhället olika. Bland annat är det 

vanligare att barn till vårdnadshavare som har högst grundskoleutbildning, eller är 

utrikesfödda, oftare har sämre tillgång till grönområden i sin boendemiljö1. Varpå det kan 

vara aktuellt att lägga mer fokus i områden där det bor fler socioekonomiskt svaga familjer. 

Ekonomisk påverkan 

En mer omfattande utredning kan göras internt utan ekonomisk påverkan.  

Vid ett kartläggande av tysta områden och marknadsföring kring dessa kan det kosta pengar 

i form av konsultarvode, medlemsavgifter och material. Vad dessa kostnader skulle innebära 

är omöjligt att veta innan mer omfattande utredning skett. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelsen 2024-09-06 

Bilaga Omvärldsbevakning 

Tranemoförslag 

Förslag till beslut på sammanträdet 

2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar avslag till förslaget men frågan hanteras i 

samband med nästa tillfälle av planeringsstrategi. 

Beslutsgång 

Beslutet skickas till 

Lina Malmberg 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Bilaga Omvärldsbevakning 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

 
1 Folkhälsomyndigheten, 2021, ”Miljöhälsorapport för barn” 
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Status 

Kommunstyrelsen 
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§ 101 Revidering av regler Kriterier för priser KS/2024:37 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

• Antar revideringen av regelverk för kriterier för priser  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

I samband med införandet av det nya arkitekturpriset 2024 06 27 gav kommunfullmäktige 

förvaltningen i uppdrag att se över och revidera regelverket för samtliga kriterier kopplade 

till priser som delas ut i Tranemo kommun. Syftet med detta uppdrag är att säkerställa att 

samtliga prisers kriterier är uppdaterade.  

Förvaltningen har gjort en genomgång av det befintliga regelverket och gjort justeringar för 

att anpassa prisernas utformning till dagens behov.  

Barnkonventionen  

Beslutet har ingen påverkan på barn.  

Ekonomisk påverkan 

Priserna ryms inom Samhällssektionens budget  

Jämställdhetsperspektiv 

Syftet är att priserna ska spegla Tranemo kommuns engagemang för jämställdhet och bidra 

till att synliggöra prestationer och insatser från både kvinnor och män samt andra grupper, 

så att ingen kategori systematiskt förbises eller prioriteras. 

Förvaltningen vill ha en jämn könsfördelning och likvärdiga möjligheter för alla, oavsett kön, 

att bli nominerade och belönade och kommer att sträva efter att utvärderingsprocessen och 

bedömningen sker utifrån rättvisa och inkluderande principer. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2024-09-24 

Kriterier för priser 2024-09-24 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Författningssamlingen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen  
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Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 102 Inkomna remisser KS/2024:380 

Allmänna utskottets beslut 

• Remissen ska besvaras. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Följande remisser har inkommit; 

- Remiss av delbetänkandet Ökat informationsutbyte mellan myndigheter – Behov och 

föreslagna förändringar (SOU 2024:63) 

Status 

Pågående 
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Plats   Torparummet i Tranemo 


Tid   10:30 – 11:20  


 


Närvarande Beslutande 


Driton Bilalli (S), ordf. 


Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 


Lennart Haglund (C), 2e vice ordf.  


   


Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 


  Carita Brovall, kommundirektör 


  Kristina Ström, sektionschef 


  Manda Schillerås, verksamhetschef 


  Robin Uhlman, samhällsplanerare 


  Katrin Lysvret, planarkitekt 


 


Paragrafer  § 97-§ 102 


Utses att justera  Niklas Gardewik (M) 


Protokollet signeras digitalt 
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Sekreterare Protokollet signeras digitalt 


Sanna Pihlajamäki Blomgren 


Ordförande Protokollet signeras digitalt 


Driton Bilalli (S) 


Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 


  Niklas Gardewik (M) 
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§ 97 Granskning Intern kontroll lönehanteringen och 


löneutbetalningsprocessen KS/2024:165 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Godkänner förvaltningens yttrande om åtgärder för att hantera processer kring 


lönehantering och löneutbetalning.  


• Avstämning/uppföljning av åtgärder sker kontinuerligt av HR-funktionen och 


beräknas vara klart juni 2025. 


Sammanfattning av ärendet 


PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Svenljunga kommun och Tranemo 


kommun genomfört en granskning. Granskningens syfte är att bedöma om kontrollen 


avseende lönehantering är tillräcklig.  


Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att kontrollen inte är helt 


tillräcklig avseende lönehanteringen. 


Utförd granskning visar på ett antal rekommendationer, som bland annat visar att roller och 


ansvar behöver ses över och tydliggöras, dokumentation över lönehanteringsprocessen 


innehållande flödesschema, rutiner, kontroller behöver upprättas, arbetssätt behöver ses 


över. 


Ärendet 


PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Svenljunga kommun och Tranemo 


kommun genomför en granskning. Granskningens syfte är att bedöma om kontrollen 


avseende lönehantering är tillräcklig.  


Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att den kontrollen inte är helt 


tillräcklig avseende lönehanteringen. 


Utförd granskning visar på följande rekommendationer: 


• En översyn av roller och ansvar bör ske för samtliga inblandade parter i 


lönehanteringen och dess tillhörande delar och att det upprättas en fullständig 


dokumentation över roller och ansvar. Samtidigt bör det tydliggöras kring kontroller 


och avstämning för att säkerställa en korrekt och rättvisande redovisning avseende 


lönerelaterade kostnader och en god ontroll. Utvärdering i enlighet med 


samverkansavtalet bör även ske.  


• Samverkansavtal Personal och delegationsordning bör aktualiseras. 


• Det upprättas en fullständig dokumentation över lönehanteringsprocessen, med 


flödesschema, rutiner, vilka manuella kontroller som ska utföras och vilka kontroller 


som lönesystemet och robot utför samt systemdokumentation. Samtidigt bör 
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nuvarande kontroller ses över och kompletteras med kontroller inom områden där 


det idag saknas. Upprättade rutinbeskrivningar bör även ses över med jämna 


intervaller så de hålls aktuella samt tillse att det finns utförliga arbetsbeskrivningar 


kopplat till samtliga kontroller som ska genomföras.  


• Ett systematiskt arbetssätt bör införas för att dokumentera utförda kontroller 


avseende lönehanteringen. Det bör framgå när och hur kontrollen genomförts, 1 


eventuella avvikelser och åtgärder, samt ansvarig person i syfte att öka spårbarheten 


gällande utförd kontroll.  


• Utveckla, formalisera och systematisera kontrollarbetet inom löneprocessen där 


kontrollaktiviteter baseras på en fullständig riskbedömning som omfattar 


lönehanteringens alla delar. Tillse att det finns en tydlig tillhörande roll- och 


ansvarsfördelning samt att kontrollaktiviteter följs upp och utvärderas i syfte att 


säkerställa att de är effektiva.  


• Utvärdera om funktionaliteten att kunna bevilja samtliga poster via mobil/app på en 


gång bör inaktiveras i syfte att minimera risken för att chefen inte bedömer varje post 


enskilt.  


• Regelbundna och dokumenterade genomgångar bör genomföras avseende fasta data 


och befintliga behörigheter i lönesystemet. Detta bör innefatta genomgångar av 


loggar för att se till att inte felaktig registrering skett.  


• Beslut bör fattas avseende vilka personer/befattningar som ska ha rätt att 


attestera/bemyndiga verkställan av lön. Det bör även övervägas att tillse att det 


fastställs en samlad dokumentation över attesträtter för lönehantering.  


• Spara ner erhållna bankkvittenser på ett systematiskt sätt. Det är även av vikt att 


nettolönesumman överensstämmer mellan lönesystem och bankkvittens, samt 


motsvarande mellan lönesystem och huvudbok. Kontrollerna bör därför säkerställas 


och göras spårbara. 


Barnkonventionen  


För att integrera ett barnrättsperspektiv i lönehantering och löneutbetalning bör arbetsgivare 


säkerställa att löneutbetalning är rättvis och ta hänsyn till föräldrars behov av 


föräldraledighet och flexibel arbetstid, utan att detta negativt påverkar löneutvecklingen. En 


lönehantering som främjar familjeliv och ekonomisk trygghet stärker barnens rättigheter och 


välbefinnande. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan 
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Jämställdhetsperspektiv 


För att säkerställa jämställdhet i lönehantering och löneutbetalning bör arbetsgivare tillämpa 


transparenta och objektiva rutiner. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2024-09-12 


Missiv, Granskning av lönehantering och löneutbetalningsprocessen  


Revisionsrapport - Kontroll lönehantering och löneutbetalningsprocessen 


Svar på granskning 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


De förtroendevalda revisorerna 


HR-funktionen 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Svar på granskning 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 98 Upphävande del av detaljplan Rosenlund Norra, Fastighet 


Limmared 1:6 KS/2024:187 


Allmänna utskottets beslut 


• Sänder upphävande av del av rubricerad plan på samråd från 18 oktober till och med 


1 december 2024. 


• Godkänner att med rubricerad plan görs avsteg från gällande Översiktsplan i fråga 


om markanvändning. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Plan – och bygglagen 2010:900 5 kap 11§ 


Ärendet 


Detaljplanen har två huvudsakliga syften: 


(1) Att möjliggöra utbyggnad av elkraftnät med ny luftledning och ställverk i Limmared. 


 


(2) Säkerställa att utbyggnad av bostäder enligt gällande detaljplan kan ske säkert med 


hänsyn till den nya kraftledningen, samt ekonomiskt hållbart. 


Tjänstepersoner i Tranemo kommun i samband med planenheten i Gislaveds kommun tagit 


fram ett samrådsförslag på upphävande av del av detaljplan Rosenlund Norra i Tranemo 


kommun.  


Området är idag planlagt för villabebyggelse med fristående villor och är i Översiktsplanen 


utpekat för fortsatt utbyggnad enligt gällande plan. Då den norra delen av planen upphävs 


enligt förslag kommer detta inte längre vara möjligt i samma utsträckning. Planen har tagits i 


Kommunstyrelsen som en prioriterad detaljplan.  


Kraftledningen planeras på initiativ från Ardagh Glass i Limmared som planerar att i 


framtiden driva delar av sin verksamhet med elkraft. Att öka Limmareds kapacitet för elkraft 


anses främja flera intressen i Limmared och Tranemo kommun. 


Barnkonventionen  


Frågeställningar som berör barn och barns bästa ska vara närvarande under 


planeringsarbetet då de är förutsättningar för god stads- och samhällsutbyggnad. 


Ekonomisk påverkan 


Framtagandet av detaljplanen har beställts av extern aktör som bekostar planarbetet genom 


ett planavtal och en markanvisning. 
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Jämställdhetsperspektiv 


Har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2024-09-25 


Planbeskrivning Upphävande av Rosenlund Norra 


Föredragning och debatt 


Planarkitekt Katrin Lysvret föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Planenheten Gislaveds Kommun  


Slutinstans 


Allmänna utskottet 


Status 


Pågående  
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§ 99 Samrådsremiss - Förslag på bostadsförsörjningsplan, Svenljunga 


kommun KS/2024:368 


Allmänna utskottets beslut 


• Godkänner remissvar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Svenljunga kommun har skickat samrådsförslag av sin Bostadsförsörjningsplan på remiss till 


oss som grannkommun. Alla kommuner behöver ha riktlinjer för bostadsförsörjning som ska 


antas av kommunfullmäktige under varje mandatperiod. 


Svenljunga har gjort ett gediget arbete som kartlägger hur kommunen ser ut i dagsläget vad 


gäller demografi, bostadsbestånd och behov. De har även tagit fram tydliga mål och åtgärder 


för att nå dessa mål. 


Förvaltningen föreslår att svara på remissen enligt remissvar. 


Barnkonventionen  


Svarande på remissen har ingen påverkan ur ett barnrättsligt perspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Svarande på remissen har ingen påverkan ur ett ekonomiskt perspektiv. 


Jämställdhetsperspektiv 


Svarande på remissen har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2024-09-20 


Förslag – Bostadsförsörjningsplan Svenljunga kommun 


Remissvar Svenljunga kommun bostadsförsörjningsplan 


Föredragning och debatt 


Samhällsplanerare Robin Uhlman föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Svenljunga kommun (kansliet@svenljunga.se och märks med ärendenummer KSF-2024-208-


011) 
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Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Remissvar Svenljunga kommun bostadsförsörjningsplan 


Slutinstans 


Allmänna utskottet 


Status  


Avslutat 
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§ 100 Svar - Tranemoförslag om att klassa ett område som tyst område 


(32/30) KS/2024:263 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Tranemoförslaget avslås. 


• Frågan hanteras i samband med nästa tillfälle av planeringsstrategi. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Bilaga Omvärldsbevakning går djupare in på bakgrund, omvärldsbevakning, forskning och 


diskussion gällande tysta områden. 


Sammanfattning av ärendet 


Förslagsställaren föreslår att kommunen ska peka ut området norr om Dalstorp som ett tyst 


område. Då det inte finns tydliga definitioner om vad ett tyst område innebär och det 


används på flera olika sätt, föreslår förvaltningen att en mer omfattande utredning krävs. En 


mer omfattande utredning ger också förvaltningen möjlighet att undersöka hela kommunen, 


istället för bara ett område. 


Tysta områden är positiva för folkhälsan och turismen. Men vad som definierar ett tyst 


område är inte direkt kopplat till ljudnivån, utan snarare upplevelsen av området.  


Ärendet 


Lina Malmberg har 2024-04-15 lämnat ett Tranemoförslag om att peka ut området norr om 


Dalstorp, från sjön hela vägen upp till kommungränsen, som tyst område. Detta ska då 


koppla samman med Ulricehamns utpekade tysta område och ska inkludera Ommaberget.  


Förslagsställaren anser att detta gynnar turist- och friluftsverksamheten. Ger kommunen 


möjlighet att marknadsföra ett unikt koncept och gynnar kommunens vision om att bli 


14 000 invånare. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2024-08-29 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Utöver detta har förvaltningen varit i kontakt med 


förslagsställaren tidigare gällande att peka ut området som tyst område. Inga ytterligare 


punkter lyftes, men förslagsställaren trycker tydligt på värdet som utpekandet har för 


platsen som besöksmål. 


Bakgrund: 


Tysta områden är ett koncept som används för att peka ut, och ofta skydda, områden som är 


påverkade i begränsad omfattning av samhällsbuller. Dessa områden kan användas i syfte 


att marknadsföra besöksmål, gynna friluftslivet eller för att gynna folkhälsan. 
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Länsstyrelsen kartlade 2001 tysta områden i länet. Detta baserades på buller från väg-, tåg- 


och flygtrafikbuller. Sedan dess har ett bredare perspektiv blivit vanligt där ett tyst område 


även ska besitta andra värden, exempelvis i form av natur, kultur eller rekreation. 


Ett tyst område kan inte heller bara beräknas utifrån en decibel-nivå. Naturligt 


förekommande ljud (som rinnande vatten) kan besitta höga ljudnivåer samtidigt som de 


ändå bidrar till känslan av lugn och ro. 


Omvärldsbevakning: 


Det finns inga vedertagna kriterier för vad ett tyst område innebär, inte heller är det en 


juridisk term. Kartläggning av tysta områden har gjorts i olika utsträckning, med olika 


kriterier, och av olika anledningar. Därmed finns det inget tydligt förfarande för vad ett tyst 


område är. Inte heller finns det något förutbestämt skydd av en plats som pekats ut som tyst 


område. 


Att klassa ett område som tyst område är inte något som enbart kommunen kan göra. Tysta 


områden kan privatpersoner, föreningar och näringsliv också göra. Det finns flera 


organisationer och appar som samlar tysta områden, där vem som helst kan lägga upp och 


marknadsföra platser.  


Konsekvenser: 


Konsekvenserna av tysta områden beror till stor del på deras syfte och innebörden av ett 


utpekande. 


Att samhällsbuller från trafik och industri, skapar stress och påverkar hälsan negativt är väl 


etablerat. Varpå tysta områden kan skapa en tillflykt från detta och därmed gynna 


folkhälsan. 


Besökare från större städer söker i allt större utsträckning tysta miljöer att turista i. Ett 


utpekande av tysta områden skulle förtydliga vilken miljö det är som finns i Tranemo 


kommun och därför locka fler besökare. En stämpel av kommunen att ett område är tyst 


skulle eventuellt kunna väga tyngre än vad en enskild näringsidkares reklam kan göra. 


Beroende på vilka ställningstaganden kommunen skulle ta vid ett utpekande, skulle det 


kunna begränsa utveckling av störande karaktär i området. Exempelvis kan ett utpekande 


innebära att vindkraftsutveckling vore olämpligt. 


Fortsatt arbete: 


Förvaltningen föreslår att gå vidare med en mer omfattande utredning om vad tysta 


områden skulle innebära för Tranemo kommun och vilka kriterier skulle användas. Denna 


utredning skulle då se till hela kommunen och inte ett specifikt område. 


Barnkonventionen  


Tysta områden är bra för folkhälsan. Särskilt viktigt för barn är tysta områden i kombination 


med grönområden. Det finns stora hälsovinster för barn av att vistas i grönområden, som 


kartlagts i Folkhälsomyndighetens rapport ”Grönskans kvaliteter och barns hälsa”.  


Jämställdhetsperspektivet 


Vem som kommer att använda de tysta områdena beror på vilka kriterier som används vid 


utpekande. Då barnfamiljer kan förväntas använda de i stor utsträckning kan tysta områden 
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gynna kvinnor mer än män, då de i större utsträckning tar ut betalda föräldradagar och kan 


tänkas nyttja dessa områden. 


Om tysta områden pekas ut utanför tätorterna kommer dessa i begränsad utsträckning att 


vara på kommunens mark. Det innebär att utpekandet kommer ske på privat mark, som i 


större utsträckning ägs av män än kvinnor. Vilken begränsning detta innebär på utpekad 


mark behöver undersökas i en mer omfattande utredning. 


Vilka områden som pekas ut kan påverka grupper i samhället olika. Bland annat är det 


vanligare att barn till vårdnadshavare som har högst grundskoleutbildning, eller är 


utrikesfödda, oftare har sämre tillgång till grönområden i sin boendemiljö1. Varpå det kan 


vara aktuellt att lägga mer fokus i områden där det bor fler socioekonomiskt svaga familjer. 


Ekonomisk påverkan 


En mer omfattande utredning kan göras internt utan ekonomisk påverkan.  


Vid ett kartläggande av tysta områden och marknadsföring kring dessa kan det kosta pengar 


i form av konsultarvode, medlemsavgifter och material. Vad dessa kostnader skulle innebära 


är omöjligt att veta innan mer omfattande utredning skett. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelsen 2024-09-06 


Bilaga Omvärldsbevakning 


Tranemoförslag 


Förslag till beslut på sammanträdet 


2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar avslag till förslaget men frågan hanteras i 


samband med nästa tillfälle av planeringsstrategi. 


Beslutsgång 


Beslutet skickas till 


Lina Malmberg 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Bilaga Omvärldsbevakning 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


 
1 Folkhälsomyndigheten, 2021, ”Miljöhälsorapport för barn” 
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Status 


Kommunstyrelsen 
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§ 101 Revidering av regler Kriterier för priser KS/2024:37 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


• Antar revideringen av regelverk för kriterier för priser  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


I samband med införandet av det nya arkitekturpriset 2024 06 27 gav kommunfullmäktige 


förvaltningen i uppdrag att se över och revidera regelverket för samtliga kriterier kopplade 


till priser som delas ut i Tranemo kommun. Syftet med detta uppdrag är att säkerställa att 


samtliga prisers kriterier är uppdaterade.  


Förvaltningen har gjort en genomgång av det befintliga regelverket och gjort justeringar för 


att anpassa prisernas utformning till dagens behov.  


Barnkonventionen  


Beslutet har ingen påverkan på barn.  


Ekonomisk påverkan 


Priserna ryms inom Samhällssektionens budget  


Jämställdhetsperspektiv 


Syftet är att priserna ska spegla Tranemo kommuns engagemang för jämställdhet och bidra 


till att synliggöra prestationer och insatser från både kvinnor och män samt andra grupper, 


så att ingen kategori systematiskt förbises eller prioriteras. 


Förvaltningen vill ha en jämn könsfördelning och likvärdiga möjligheter för alla, oavsett kön, 


att bli nominerade och belönade och kommer att sträva efter att utvärderingsprocessen och 


bedömningen sker utifrån rättvisa och inkluderande principer. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2024-09-24 


Kriterier för priser 2024-09-24 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Författningssamlingen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen  
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Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 102 Inkomna remisser KS/2024:380 


Allmänna utskottets beslut 


• Remissen ska besvaras. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Följande remisser har inkommit; 


- Remiss av delbetänkandet Ökat informationsutbyte mellan myndigheter – Behov och 


föreslagna förändringar (SOU 2024:63) 


Status 


Pågående 
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